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§ 18 
Tertialrapport 1 2025  
JÄRVA 2025/129 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd beslutar att godkänna tertialrapport 1 

för år 2025 och överlämna den till kommunstyrelsen och 
stadens revisorer. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar att omfördela 1,0 mnkr från 
parkinvesteringsprojektet Erikslunds lekplats till 
Nidarosparken. 

3. Järva stadsdelsnämnd beslutar att anmäla 
omslutningsförändringar om totalt 111,7 mnkr. 

  
 

Sammanfattning av ärendet  
Tertialrapporten fokuserar på avvikelserapportering samt åtgärder 
för att uppnå kommunfullmäktiges mål. Järva stadsdelsförvaltning 
gör bedömningen att stadsdelsnämnden bidrar till att 
kommunfullmäktiges tre inriktningsmål kommer helt eller delvis att 
nås under året. Bedömningen grundar sig på att 14 av 
kommunfullmäktiges mål att uppnås helt och att 3 mål uppnås 
delvis. Under respektive mål för verksamhetsområdena redovisar 
förvaltningen grund för måluppfyllelsen samt sammanfattning av de 
resultat nämnden uppnått. För de indikatorer vars årsmål inte 
bedöms uppfyllas helt lämnas en kommentar under respektive 
indikator. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Patrick Amofah (C) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 
  
Stockholm och Järva har stora utmaningar och det är tydligt att 
vänsterstyret gör för lite för att möta dessa. Det är hög arbetslöshet, 
problem med trygghet, skola och förskola som behöver mer 
resurser, idrott och kultur behöver också mer resurser. Staden står 
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fortsatt mitt i en akut bostadskris. Det är anmärkningsvärt att 
styrande majoritet inte lyckas styra om resurser och planering för att 
möta bostadsbehoven, särskilt för grupper med svagare ekonomiska 
förutsättningar. Det är tydligt att det inte bara är konjunkturen utan 
också en brist på handlingskraft som sänker takten i 
bostadsbyggandet. 
  
I tertialrapporten ser vi att det finns ett anta mål som inte kommer 
att uppfyllas eller som uppfylls delvis bara. Vi är oroliga att det kan 
bli ännu många fler mål som inte kommer att uppfyllas.   
  
Arbetet med trygghetsfrågor lyfts i rapporten, men Centerpartiet ser 
fortsatt behov av stärkt samverkan mellan skola, socialtjänst, polis 
och civilsamhälle. Vi vill särskilt lyfta behovet av: dubblerat antal 
ordningsvakter, en särskild avhopparverksamhet för kvinnor i 
kriminella miljöer, och ett särskilt lämnaprogram för våldsutsatta 
vuxna och barnfamiljer. Det är inte acceptabelt att kommunens 
insatser mot våldsbejakande extremism fortsatt är svaga – detta 
måste prioriteras tydligare. 
  
Stadens barn och unga har rätt till trygghet och kvalitet i skolan och 
i förskolan. tertialrapporten visar att barngrupperna fortsätter växa, 
samtidigt som skolresultaten sjunker och arbetsro saknas i många 
klassrum. Centerpartiet uppmanar majoriteten att prioritera resurser 
till skolan. Deltagandet i föreningslivet minskar bland unga – det är 
en varningssignal. Därför är det olyckligt att vänsterstyret 
kategoriskt underprioriterar idrottsytor. Centerpartiet vill istället se 
en offensiv satsning på idrottsanläggningar till exempel ett 
idrottskomplex i Kista, enklare och snabbare byggda, för att möta 
den stora efterfrågan. 
  
En trygg stad är också en rolig stad. Därför tycker Centerpartiet att 
mer måste göras för att öka stadens attraktivtet – och göra 
Stockholm och Järva till en roligare och mer levande stad, både för 
företag och stockholmare. Vänsterstyret stoltserar om at man enligt 
förra årets ” insiktsundersökning” som mäter kommunernas 
myndighetsutövning gentemot näringslivet. Med ett betyg på 74 i 
Nöjd-Kund-Index (NKI) hamnar Stockholm på en blygsam 118:e 
plats. Extra olyckligt blir det eftersom Stockholms stad har, i en 
redan tuff lågkonjunktur, sagt upp avtalet med Nyföretagarcentrum. 
  
Centerpartiets budget 2025 vill mer. Vi kommer fortsatt sätta 
stockholmarna först och tror på en stad som är grönare, tryggare, 
friare och roligare. I övrigt hänvisar vi till vår budgetreservation. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/129-1 (Godkänd - R 3) Tertialrapport 1 
• JÄRVA 2025/129-2 Bilaga 1 - Tertialrapport 1 
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• JÄRVA 2025/129-3 Bilaga 2 - Slutrapport 
klimatinvesteringar Askeby allé 

• JÄRVA 2025/129-4 Bilaga 3 - Slutrapport 
klimatinvesteringar parkleken Rinken 

• JÄRVA 2025/129-5 Bilaga 4 - Åtgärdsplan 
samverkansöverenskommelse (SÖK) Järva 2025 2025-04-25 
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§ 19 
Idéburet offentligt partnerskap med Folkets Husby 2025-
2028  
JÄRVA 2025/492 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd uppdrar till stadsdelsdirektören att teckna 
överenskommelse om IOP med Folkets Husby till ett belopp om 
1 400 000 kronor årligen under perioden 1 juli 2025 till och med 1 
juli 2028.  
 

Sammanfattning av ärendet  
I december 2024 gav nämnden i uppdrag till förvaltningen att inleda 
arbetet med en IOP-överenskommelse rörande återöppnande av 
verksamhet vid Kvarnbacka BP tillsammans med Folkets Husby. 
Förvaltningen har tillsammans med föreningen utarbetat innehållet i 
en överenskommelse om IOP som har målsättningen att etablera en 
långsiktigt hållbar föreningsdriven mötesplats på Kvarnbacka BP 
som ska bidra till att främja folkhälsan i Järva. Förvaltningen och 
föreningen ska samverka kring olika aktiviteter som bidrar till att 
målet uppfylls. 
  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ger stadsdelsdirektören 
i uppdrag att teckna överenskommelse om IOP med Folkets Husby 
till ett belopp om 1 400 000 årligen under perioden 1 juli 2025 till 
och med 1 juli 2028. Förutsättningen för att överenskommelsen ska 
undertecknas och bli giltig är att ett hyreskontrakt för 
nedervåningen på Kvarnbacka BP är tecknat mellan Stockholms 
stad och Folkets Husby. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Åsa Nilsson Söderström (L) lade 
fram ett förslag och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 
det. 
  
Ghazal Saberian (SD) ställde sig bakom Ole-Jörgen Persson m.fl. 
(M) och Åsa Nilsson Söderström (L) förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Ghazal Saberian (SD) och Åsa 
Nilsson Söderström (L) reserverar sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  
Att avslå förvaltningens beslut gällande IOP med Folkets Husby. 
Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att undersöka förutsättningarna 
för en samverkan med andra, lokalt förankrade föreningar i området 
med kompetens och kunskap i att bedriva den verksamhet som 
föreslås på Kvarnbacken IP. 
  
Samt därutöver anföra: 
Vi röstade emot att stadsdelsnämnden skulle inleda arbetet med ett 
nytt IOP för Folkets Husby. När vi nu ser det föreslagna avtalet 
kommer vi även rösta emot detta. 
  
Det saknas underlag som visar att Folkets Husby har dokumenterad 
erfarenhet av eller kapacitet för att självständigt leda och genomföra 
en verksamhet av denna omfattning. Detta är särskilt problematiskt 
då stadens egna riktlinjer för IOP ställer krav på att den idéburna 
parten ska ha förmåga att genomföra uppdraget. 
  
Det föreslagna stödet om 1,4 miljoner kronor per år utgår som 
klumpsumma utan att vara kopplat till tydliga leveranskrav eller 
etappmål. Det finns ingen mekanism för att justera utbetalningar vid 
bristande prestation, vilket medför risk för ineffektiv användning av 
offentliga medel. 
  
I ett läge där resurserna i stadsdelen är begränsade, bör varje krona 
kunna motiveras med tydlig samhällsnytta. Detta IOP saknar den 
form av ekonomisk stringens och transparens som bör vara en 
självklarhet i fleråriga åtaganden av den här omfattningen. 
  
Följande risker är särskilt tydliga i denna satsning: 

• Leveransrisk: Om Folkets Husby inte klarar att leverera 
enligt överenskommelsen finns det inget tydligt alternativ 
eller beredskap i planen. 

• Trygghetsrisk: Om verksamheten inte får fart trots 
förväntningar, finns en reell risk att förtroendet från boende 
försämras – och därmed upplevd otrygghet i området ökar. 

• Ekonomisk risk: Eftersom utbetalningar sker oberoende av 
löpande prestation, kan skattemedel användas utan att 
verksamhetsmål nås. 

• Styrningsrisk: Avsaknaden av mätbara mål försvårar både 
kontroll, justering och lärande under avtalstiden. 

• Resursrisk: Om föreningen inte förmår bära ansvaret, kan 
staden tvingas gå in med kompletterande stöd – vilket 
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innebär dubbel kostnad. 
  

Det är tydligt att det från början varit majoritetens intention att ge 
Folkets Husby detta IOP utan att man gjort någon analys av 
föreningens förmåga, kompetens eller kunskap av att klara 
uppdraget. Inga andra aktörer, med betydligt större erfarenhet av 
den verksamhet som föreslås, har kontaktats eller erbjudits 
samverkan. 
  
Det föreslagna avtalet behöver därför enligt vår mening avslås och i 
stället ska förvaltningen brett undersöka förutsättningarna för 
samverkan med organisationer som har den kunskap och erfarenhet 
som behövs för att klara uppdraget. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/492-1 (Godkänd - R 1) Idéburet offentligt 
partnerskap med Folkets Husby 2025-2028 

• JÄRVA 2025/492-2 Bilaga - Överenskommelse om idéburet 
offentligt partnerskap (IOP) mellan Järva stadsdelsnämnd 
och Folkets Husby 2025-2028 
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§ 20 
Återrapportering av föreningsbidrag 2024  
JÄRVA 2025/122 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Akalla 4H-

klubbs återrapportering för utlysning 2024. 
2. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Akalla Bys 

Arrangemangsgrupp återrapportering för utlysning 2024. 
3. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen 

Cykelfrämjandets återrapportering för utlysning 2024. 
4. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Drömstort 

återrapportering för utlysning 2024. 
5. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Existera 

återrapportering för utlysning 2024. 
6. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen 

Filadelfiakyrkan i Stockholm återrapportering för utlysning 
2024. 

7. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Språkbruket 
återrapportering för utlysning 2024. 

8. Järva stadsdelsnämnd godkänner inte föreningen Stoppa 
skjutningen återrapportering för utlysning 2024. 

9. Järva stadsdelsnämnd godkänner inte föreningen Geesguds 
återapportering. 

10. Järva stadsdelsnämnd återkräver 29 799 kr från föreningen 
Geesgud av beviljat föreningsbidrag för 2024.  

11. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Husby 
Frikyrkoförsamling återrapportering för utlysning 2024. 

12. Järva stadsdelsnämnd godkänner återapporteringen samt 
beslutar att föreningen Husby Konst & Hantverksförening 
återbetalar 6 372 kronor som inte nyttjats från utlysningen 
2024 

13. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Hällen Gaming 
återrapportering för utlysning 2024. 

14. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Internationella 
bekantskaper återrapportering förutlysning 2024. 

15. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Järvas 
gemensamma krafter återrapportering för utlysning 2024. 

16. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Kista SC 
återrapportering för utlysning 2024. 

17. Järva stadsdelsnämnd godkänner återapporteringen samt 
beslutar att föreningen Kodcentrum återbetalar 10 000 
kronor som inte nyttjats från utlysningen 2024 

18. Järva stadsdelsnämnd godkänner återapporteringen samt 
beslutar att föreningen Norra Järva Scoutkår återbetalar 1 
534 kronor som inte nyttjats från utlysningen 2024 
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19. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Rädda Barnen 
Stockholm Lokalförening återrapportering för utlysning 
2024. 

20. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Röda korset 
Spångakretsen återrapportering för utlysning 2024. 

21. Järva stadsdelsnämnd godkänner Shanta idrottsförenings 
återrapportering för utlysningen 2024 och uppmanar 
föreningen att stärka sin administrativa förmåga för att 
kunna hantera och redovisa kommunala bidrag på ett korrekt 
sätt. 

22. Järva stadsdelsnämnd återkräver 4234 kr från Shanta 
idrottsförening då dessa inte nyttjats till kostnader 
nödvändiga för att genomföra verksamheten. 

23. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen SPF Seniorerna 
Spångaveteranerna återrapportering för utlysning 2024. 

24. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Spånga 
folkdansgilles återrapportering för utlysning 2024. 

25. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Spånga 
företagarförening återrapportering för utlysning 2024. 

26. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Spånga IOGT-
NTO återrapportering för utlysning 2024. 

27. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Svenska med 
baby återrapportering för utlysning 2024 och gör en 
utbetalning om 13 000 kronor på det belopp som föreningen 
inte tillhandahållit i enlighet med nämndens beslut om 
fördelnings av föreningsbidrag 2024. 

28. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Tensta Kvinno-
och Tjejjour återrapportering för utlysning 2024. 

29. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen The Global 
Village återrapportering för utlysning 2024. 

30. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Unga Örnar 
återrapportering för utlysning 2024. 

31. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Verdandi 
Rinkeby återrapportering för utlysning 2024. 

32. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Xclusive idrott 
och kulturförening återrapportering för utlysning 2024. 

33. Järva stadsdelsnämnd godkänner föreningen Äldrekontakt 
återrapportering för utlysning 2024. 

  
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd beviljade helt eller delvis föreningsbidrag till 
37 föreningar 2024. Samtliga föreningar har inkommit med 
återapportering av föreningsbidraget. 5 föreningar har förlagt sitt 
årsmöte så sent under 2025 att årsmöteshandlingarna inte har 
kunnat ingå i granskningen. 
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Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 30 återrapporteringar 
i sin helhet, ej godkänner 2 återrapporteringar och att 5 
återkrävs/återbetalar hela eller delar av beviljat belopp. Föreningen 
Som United FF valde att avsäga sig föreningsbidraget om 15 000 kr 
och ingår därför inte i denna återapportering. Föreningen Svenska 
med baby beviljades 50 000 kr och brukade hela beloppet, dock var 
utbetalningen från förvaltningen på 37 000 kr. Förvaltningen 
föreslår att en utbetalning om 13 000 kr som föreningen inte 
tillhandahållit i enlighet med nämndens beslut om fördelning av 
föreningsbidrag 2024 genomförs. 
  
 

Jäv 
Ira Kolehmainen (M) anmälde jäv och lämnade lokalen. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/122-1 (Godkänd - R 1) Återrapportering av 
föreningsbidrag 2024 

• JÄRVA 2025/122-2 Bilaga - Lokala riktlinjer för 
föreningsbidrag Järva stadsdelsnämnd 
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§ 21 
Uppföljning av samverkan genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) 2024  - Folkets Husby 2024  
JÄRVA 2023/549 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att godkänna uppföljningen av IOP 
2024 med Folkets Husby och att lägga den till handlingarna. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Folkets Husby har samverkat med Järva stadsdelsnämnd genom ett 
idéburet offentligt partnerskap under 2024. Målgruppen för 
partnerskapet har varit unga mellan 19-29 år i behov av stöd 
gällande arbete, praktik och/eller studier. Målen för partnerskapet 
har varit att tillgängliggöra befintligt stöd för arbete och studier, 
stärka kontakten mellan målgruppen och arbetslivet samt att främja 
eftergymnasiala studier. 
  
Aktiviteterna inom överenskommelsen har genomförts enligt plan 
och föreningen har redovisat hur IOP-beloppet har använts i 
enlighet med förvaltningens anvisningar. 
  
Förvaltningen bedömer att föreningen Folkets Husby har uppfyllt de 
åtaganden som överenskommelsen omfattar. Förvaltningen föreslår 
att stadsdelsnämnden godkänner uppföljningen avseende 
verksamhetsåret 2024 för det idéburna offentliga partnerskapet med 
Folkets Husby och lägger det till handlingarna. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2023/549-10 (Godkänd - R 1) Uppföljning av 
samverkan genom idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2024 
- Folkets Husby 
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§ 22 
Uppföljning av samverkan genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) 2024 – Rädda Barnen rörande Tensta 
Träff  
JÄRVA 2023/300 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att godkänna uppföljningen av IOP 
2024 med Rädda Barnen rörande Tensta Träff och lägger den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Rädda Barnens Riksförbund har samverkat med Järva 
stadsdelsnämnd genom ett idéburet offentligt partnerskap under 
2024. Målgruppen för partnerskapet har varit barn och unga i 
stadsdelsområdet samt det lokala civilsamhället. Målet för IOP har 
varit att Tensta Träff utvecklas till en långsiktigt hållbar och 
medborgardriven mötesplats samt att barn och ungas uppväxtvillkor 
förbättras genom att samverkan bidrar till ett starkt föreningsliv i 
stadsdelsområdet. 
  
Aktiviteterna inom överenskommelsen har genomförts enligt plan 
och föreningen har redovisat hur IOP-beloppet har använts i 
enlighet med förvaltningens anvisningar. 
  
Förvaltningen bedömer att Rädda Barnen har uppfyllt de åtaganden 
som överenskommelsen omfattar.  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2023/300-20 (Godkänd - R 1) Uppföljning av 
samverkan genom Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med 
Rädda Barnens riksförbund 2022-2024 

• JÄRVA 2023/300-2 Bilaga 1 - Överenskommelse om 
ideburet, offentligt partnerskap (IOP) mellan Rädda Barnens 
Riksförbund och Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning 
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§ 23 
Uppföljning av samverkan genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) 2024 –  Rinkeby Folkets Hus  
JÄRVA 2024/42 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att godkänna uppföljningen av IOP 
2024 med Rinkeby Folkets Hus och att lägga den till handlingarna. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Rinkeby Folkets Hus har samverkat med Järva stadsdelsnämnd 
genom ett idéburet offentligt partnerskap under 2024. 
  
Partnerskapet har omfattat två målgrupper; dels kvinnor långt ifrån 
arbetsmarknaden samt barn och unga. Målet har varit att kvinnor 
som står långt ifrån arbete eller studier motiveras att ta sig närmre 
arbetsmarknaden eller en studietillvaro. Dessutom har målet varit 
att barn och ungdomar som har behov av läxhjälp känner till och tar 
del av läxhjälpen på Rinkeby Folkets Hus. Barn och unga med 
funktionsnedsättning är en integrerad del av läxhjälpen. 
  
Aktiviteterna inom överenskommelsen har genomförts enligt plan 
och föreningen har redovisat hur IOP-beloppet har använts i 
enlighet med förvaltningens anvisningar. 
  
Förvaltningen bedömer att föreningen Rinkeby Folkets Hus har 
uppfyllt de åtaganden som överenskommelsen omfattar. 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
uppföljningen avseende verksamhetsåret 2024 för det idéburna 
offentliga partnerskapet med Rinkeby Folkets Hus och lägger det 
till handlingarna. 
 

Jäv 
Elvir Kazinic (S) anmälde jäv och lämnade lokalen. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
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Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2024/42-13 (Godkänd - R 1) Uppföljning av 
samverkan genom idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2024 
- Rinkeby Folkets Hus 

• JÄRVA 2024/42-1 Överenskommelse om idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) med Rinkeby Folkets Hus 2024 
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§ 24 
Uppföljning av samverkan genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) med IOGT-NTO Spånga 2024  
JÄRVA 2024/45 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att godkänna uppföljningen av IOP 
2024 med IOGT-NTO Spånga och att lägga den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
IOGT-NTO Spånga har samverkat med Järva stadsdelsnämnd 
genom ett idéburet offentligt partnerskap under 2024. Målgruppen 
för partnerskapet har varit kvinnor långt ifrån arbete och studier i 
behov av en mötesplats i Tensta. Målen för partnerskapet har varit 
att kvinnor som står långt ifrån arbete eller studier motiveras att ta 
sig närmre arbetsmarknaden eller en studietillvaro. 
  
Aktiviteterna inom överenskommelsen har genomförts enligt plan 
och föreningen har redovisat hur IOP-beloppet har använts i 
enlighet med förvaltningens anvisningar. 
  
Förvaltningen bedömer att föreningen IOGT-NTO Spånga har 
uppfyllt de åtaganden som överenskommelsen omfattar. 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
uppföljningen avseende verksamhetsåret 2024 för det idéburna 
offentliga partnerskapet med IOGT-NTO Spånga och lägger det till 
handlingarna.  
  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2024/45-21 (Godkänd - R 1) Uppföljning av 
samverkan genom idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2024 
- IOGT-NTO Spånga 

• JÄRVA 2024/45-22 Överenskommelse om idéburet 
offentligt partnerskap mellan Järva stadsdelsnämnd och 
IOGT-NTO Spånga 2024 
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§ 25 
Uppföljning av samverkan genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) 2024 – Husby Konst & 
Hantverksförening  
JÄRVA 2024/43 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att godkänna uppföljningen av IOP 
2024 med Husby Konst & Hantverksförening och att lägga den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Husby Konst & Hantverksförening har samverkat med Järva 
stadsdelsnämnd genom ett idéburet offentligt partnerskap under 
2024. 
 
Målgruppen för partnerskapet har varit barn och unga i Akalla, 
Husby och Kista. Inom verksamheten inom ramen för IOP ingår 
att  att erbjuda Art Camp,  ett skapande dagkollo samt att genomföra 
Konstakuten som är en uppsökande konstpedagogisk verksamhet. 
Målet med partnerskapet är att barn och unga i Akalla, Husby och 
Kista får tillgång till en meningsfull, lekfull och stimulerande fritid. 
  
Aktiviteterna inom överenskommelsen har genomförts enligt plan 
och föreningen har redovisat hur IOP-beloppet har använts i 
enlighet med förvaltningens anvisningar. 
 
 
Förvaltningen bedömer att föreningen Husby Konst & 
Hantverksförening har uppfyllt de åtaganden som 
överenskommelsen omfattar. Förvaltningen föreslår att 
stadsdelsnämnden godkänner uppföljningen avseende 
verksamhetsåret 2024 för det idéburna offentliga partnerskapet med 
Husby Konst & Hantverksförening och lägger det till handlingarna. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 
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• JÄRVA 2024/43-17 (Godkänd - R 1) Uppföljning av 
samverkan genom idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2024 
- Husby Konst och Hantverksförening 

• JÄRVA 2024/43-18 Bilaga - Överenskommelse om idéburet 
offentligt partnerskap mellan Järva stadsdelsnämnd och 
Husby Konst & Hantverksförening 2023 
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§ 26 
Uppföljning av samverkan genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP)  med Kista Sports Club KFUM 2024  
JÄRVA 2024/40 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd beslutar att godkänna uppföljningen 

av IOP 2024 med Kista Sports Club KFUM och att lägga 
den till handlingarna. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar att Kista SC ska återbetala 6 
484 kronor avseende överskott från medel beviljat inom 
partnerskapet till nämnden.  

 

Sammanfattning av ärendet  
Kista Sports Club KFUM (Kista SC) har samverkat med Järva 
stadsdelsnämnd genom ett idéburet offentligt partnerskap under 
2024. Målgruppen för partnerskapet har varit barn, unga och 
föräldrar i Rinkeby, Husby, Akalla, Kista, Tensta och Hjulsta. 
Målen för partnerskapet har varit att främja ungas hälsa och bidra 
till en aktiv fritid samt att ge unga värdefulla erfarenheter genom 
feriejobb. 
  
Aktiviteterna inom överenskommelsen har genomförts enligt plan 
och föreningen har redovisat hur IOP-beloppet har använts i 
enlighet med förvaltningens anvisningar. 
  
Förvaltningen bedömer att föreningen Kista SC har uppfyllt de 
åtaganden som överenskommelsen omfattar. Förvaltningen föreslår 
att stadsdelsnämnden godkänner uppföljningen avseende 
verksamhetsåret 2024 för det idéburna offentliga partnerskapet med 
Kista SC och lägger det till handlingarna.  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2024/40-23 (Godkänd - R 1) Uppföljning av 
samverkan genom idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2024 
- Kista Sports Club KFUM 
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• JÄRVA 2024/40-24 Överenskommelse om idéburet 
offentligt partnerskap mellan Järva stadsdelsnämnd och 
Kista Sports Club KFUM 2024 
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§ 27 
Uppföljning av samverkan genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) 2024 – Kvinnocenter i Tensta Hjulsta  
JÄRVA 2024/47 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att godkänna uppföljningen av IOP 
2024 med Kvinnocenter Tensta Hjulsta och att lägga den till 
handlingarna.  
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Kvinnocenter Tensta Hjulsta har samverkat med Järva 
stadsdelsnämnd genom ett idéburet offentligt partnerskap under 
2024. 
 
Målgruppen för partnerskapet har varit kvinnor med långvarig 
sjukskrivning och/eller arbetslöshet i Tensta Hjulsta. Målet har varit 
att kvinnor i Tensta och Hjulsta som står långt ifrån arbete eller 
studier får tillgång till en trygg mötesplats där de kan stärka sin 
hälsa, bryta social isolering och delta i aktivitetshöjande 
verksamhet. 
  
Aktiviteterna inom överenskommelsen har genomförts enligt plan 
och föreningen har redovisat hur IOP-beloppet har använts i 
enlighet med förvaltningens anvisningar. 
  
Förvaltningen bedömer att föreningen Kvinnocenter Tensta Hjulsta 
har uppfyllt de åtaganden som överenskommelsen omfattar. 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
uppföljningen avseende verksamhetsåret 2024 för det idéburna 
offentliga partnerskapet med Kvinnocenter Tensta Hjulsta och 
lägger det till handlingarna  
  
  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
• JÄRVA 2024/47-15 (Godkänd - R 1) Uppföljning av 

samverkan genom idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2024 
- Kvinnocenter i Tensta Hjulsta 

• JÄRVA 2024/47-16 Bilaga - Överenskommelse om idéburet 
offentligt partnerskap mellan Järva stadsdelsnämnd och 
Kvinnocenter i Tensta Hjulsta 
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§ 28 
Inköp av specialfordon för drift i egen regi  
JÄRVA 2025/498 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner att förvaltningen köper in 

ett specialfordon och därmed gör ett avsteg från stadens 
fordonsstrategi.  

2. Järva stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att avropa 
specialfordonet från befintligt ramavtal. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Med anledning av övergången till park- och grönyteskötsel i egen 
regi genomför förvaltningen nu inköp av fordon och maskiner. 
Huvuddelen av de genomförda och planerade inköpen är, i enlighet 
med stadens fordonsstrategi, eldrivna. Förvaltningen gör dock 
bedömningen att ett transportfordon behöver fungera som 
beredskapsbil i händelse av begränsad tillgång till elektricitet och 
föreslår därför att ett avsteg från fordonsstrategin görs för inköp av 
ett specialfordon, en motordriven pickup driven av det förnybara 
drivmedlet HVO100. 
  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Sverigedemokraterna vill betona att driftsäkerhet och beredskap är 
samhällskritiska prioriteringar. Inköpet av en pickup som drivs med 
HVO100 stärker Järva stadsdels beredskapskapacitet utan beroende 
av elinfrastruktur och med begränsad klimatpåverkan. Vi anser 
därför att detta är ett välmotiverat inköp. 
  
Det är emellertid anmärkningsvärt att ett HVO100-fordon behöver 
hanteras som ett avsteg från stadens fordonsstrategi. Strategin bör 
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från början vara utformad för att tillåta olika drivmedel och ha ett 
tydligt mål att säkerställa tillräcklig beredskap. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/498-1 (Godkänd - R 2) Inköp av specialfordon 
för drift i egen regi 
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§ 29 
Verksamhetsuppföljning av grupp- och servicebostäder 
på entreprenad för personer med funktionsnedsättning 
enligt lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS)  
JÄRVA 2025/92 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nytida AB driver åtta gruppbostäder och en servicebostad enligt 
LSS på uppdrag av Järva stadsdelsnämnd. Det bor 58 personer inom 
dessa enheter. Nytida AB tog över driften av dessa verksamheter 
2022-01-01 och avtalet sträcker sig fram till 2025-12-31. Om 
parterna är överens kan avtalet förlängas på samma villkor i två plus 
ett år. Avtalet har förlängts fram till 2027-12-31. 
  
Den sammanfattande bedömningen är att grupp- och 
servicebostäderna bedriver en verksamhet av god kvalitet och följer 
gällande lagar, föreskrifter och avtal. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/92-1 (Godkänd - R 1) Verksamhetsuppföljning 
av grupp- och servicebostäder på entreprenad för personer 
med funktionsnedsättning enligt lag om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS) 
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§ 30 
Revidering av delegationsordning med anledning av ny 
socialtjänstlag  
JÄRVA 2025/464 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd beslutar att anta förvaltningens förslag 

till införandet av ändringar i delegationsordningen. 
2. Järva stadsdelsnämnd beslutar att den nya 

delegationsordningen börjar gälla 1 juli 2025. 
3. Järva stadsdelsnämnd beslutar att den tidigare beslutade 

delegationsordningen upphör att gälla 1 juli 2025. 
4. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I samband med den nya socialtjänstlagen (SoL) som träder i kraft 
från den 1 juli 2025 föreslår förvaltningen att nämnden godkänner 
förvaltningens förslag på delegationsordning. 
  
Syftet med delegationsordningen är att avlasta nämndens arbete och 
att möjliggöra en gemensam struktur för det praktiska 
beslutsfattandet på förvaltningen. I ärendet redovisas för 
dokumentets upplägg, hur arbetet med att ta fram förslaget gått till 
och vad som eftersträvats. 
  
Ändringarna följer av ny lagstiftning, upptäckta felaktigheter och 
behov av förtydliganden. I förslaget ingår även formaliaändringar 
av redaktionell karaktär. 
  
Förvaltningen reviderar nummerordning och andra redaktionella 
ändringar efter fastställande i nämnden. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/464-1 (Godkänd - R 1) Revidering av 
delegationsordning med anledning av ny socialtjänstlag 
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• JÄRVA 2025/464-4 Bilaga 1 - Förslag till ny 
delegationsordning för Järva stadsdelsnämnd 

• JÄRVA 2025/464-3 Bilaga 2 - Nuvarande 
delegationsordning 
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§ 31 
Delegation enligt LVM samt förordnande enligt LVU och 
lagen om placering av barn i skyddat boende  
JÄRVA 2025/521 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd delegerar till nedan namngivna 

tjänstepersoner vid socialjouren rätt att begära 
polishandräckning enligt LVM 45 § 1 och 2 st. inom 
nämndens ansvarområde. 

2. Järva stadsdelsnämnd förordnar till nedan nämnda 
tjänstepersoner vid socialjouren rätt att begära 
polishandräckning enligt LVU § 43 1st 2 p inom nämndens 
eget ansvarsområde. 

3. Järva stadsdelsnämnd förordnar till nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Socialjouren att begära biträde av 
polismyndigheten för att genomföra beslut om skyddat 
boende eller om en omedelbar sådan insats enligt 8 kap. 7 § 
lagen om placering av barn i skyddat boende inom 
nämndens eget ansvarsområde. 

  
Abdelaziz Abdelsaid,  
Ann Dahlgren,  
Anna Lago-Lengquist, 
Anna-Stina Wilhelmsson, 
Antonio Lucumi Bracamonte,  
Daniel Colegate,  
Elin Orvik,  
Emma Nikolaou, 
Eva Thomasson,  
Felicia Narvaez Adolfsson,  
Feryal Lövström,  
Frida Allertz,  
Johanna Kumblad,  
Johanna Nilsson,  
Katrin James,  
Lena Svärd,  
Liliana Pellegrino,  
Linda Backe, 
Lis-Mari Boija, 
Lisen Bäck, 
Malin Karlsson, 
Maria Johansson,  
Maria Sjölin, 
Marimba Roney,  
Maya Heckscher, 
Millicent Reyes Cofre,  
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Mohamud Abdi Osman,  
Nicolina Wallmark,  
Nina Kosari, 
Petra Tietz, 
Philip Lindholm,  
Sanna Eriksson,  
Sandra Nilsson 
Sandra Qvist,  
Sara Zia, 
Susanne Bohlin,  
Therese Nilsson, 
Therese Travis,  
Ulrika Gresnes, 
Veronica Blomqvist, 
Victoria Scherman,  
Ylva Engelbrektsson,  
Ylva Westerdahl. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden ansvarar, genom socialjouren, för stadens 
jourverksamhet inom individ- och familjeomsorgen. 
  
Socialnämnden har fattat beslut att delegera namngivna personer 
vid socialjouren rätt att begära polisräckning enligt LVM 45 § 1 och 
2 st. inom socialnämndens ansvarområde. Socialnämnden har även 
beslutat att förordna namngivna personer inom socialjouren rätt att 
begära polishandräckning enligt LVU § 43 1st 2p inom 
socialnämndens eget ansvarsområde. Vidare har Socialnämnden, 
utifrån nya bestämmelser i form av lagen (2024:79) om placering av 
barn i skyddat boende beslutat att förordna namngivna personer vid 
Socialjouren rätt att begära biträde av polismyndigheten för att 
genomföra beslut om skyddat boende eller om en omedelbar sådan 
insats enligt 8 kap. 7 § lagen om placering av barn i skyddat boende 
inom socialnämndens eget ansvarsområde. 
  
Socialnämnden begär att Järva stadsdelsnämnd fattar motsvarande 
beslut. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
• JÄRVA 2025/521-2 (Godkänd - R 1) Delegation enligt LVM 

samt förordnande enligt LVU och lagen om placering av 
barn i skyddat boende 
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§ 32 
Motion om familjesociala team i förskolan  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2025/181 
JÄRVA 2025/216 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kristin Jacobsson och Ismail Ali (båda C) har lämnat in en motion 
om att utreda möjligheten att inrätta familjesociala team i förskolan 
till kommunfullmäktige.  
  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/216-2 (Godkänd - R 1) Remiss av Motion om 
familjesociala team i förskolan 

• JÄRVA 2025/216-1.1 Motion om familjesociala team i 
förskolan 

• JÄRVA 2025/216-1 Följebrev Motion om familjesociala 
team i förskolan 
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§ 33 
Stockholms stads kemikalieplan 2025-2031  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2025/145 
JÄRVA 2025/253 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat förslag om ny kemikalieplan för 
Stockholm som ska gälla under perioden 2025-2031, till Järva 
stadsdelsnämnd för yttrande. Kemikalieplanen är i stort sett en 
revidering av nuvarande kemikalieplan. Planen har sju 
insatsområden som konkretiseras av ett antal aktiviteter som stadens 
förvaltningar och bolag ansvarar för att utföra för att uppnå målet 
om Ett giftfritt Stockholm. Förvaltningen är positiv till 
kemikalieplanens inriktning och särskilt dess konceptbaserade 
arbetssätt men ser behov av förtydliganden kring ansvar, 
uppföljning och koppling mellan åtgärder och målgrupper. Det 
gäller särskilt inköp, avtal, bygg och anläggning samt skydd för 
gravida kvinnor. För att nå enhetlighet efterfrågas gemensamma 
rutiner, tydligare vägledning och systemstöd. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Åsa Nilsson Söderström (L) och Patrick Amofah (C) lade fram ett 
särskilt uttalande enligt följande: 
  
Liberalerna och Centerpartiet välkomnar att staden tar fram en ny 
kemikalieplan för åren 2025-2031. Vi vill dock fokusera på 
Stockholms stads hantering av PFAS, dessa så kallade 
"evighetskemikalier" är extremt svåra att bryta ner och utgör ett 
stort hot mot både miljö och folkhälsa. Trots att den föreslagna 
planen har satt upp målet att minska användningen och spridningen 
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av dessa ämnen, ser vi inte tillräckligt tydliga åtgärder eller 
prioriteringar för att nå detta mål. 
  
PFAS har under åren använts i allt från impregnering av textilier 
och kokkärl till släckskum vid brandövningar. Forskning visar att 
flera av dessa ämnen är cancerframkallande, reproduktionsstörande 
och skadar både djur och människor. Dessutom sprids PFAS lätt i 
miljön och ackumuleras i både vatten och mark, där de kan stanna 
kvar under mycket lång tid. Att städa upp efter dessa utsläpp är inte 
bara tekniskt komplicerat utan också enormt kostsamt för staden. 
  
Trots de uppenbara farorna ser vi hur PFAS fortsätter att spridas 
inom Stockholms stad, bland annat genom dagvatten och 
avloppsvatten. Liberalerna och Centerpartiet anser att staden måste 
ta ett mycket större ansvar för att fasa ut dessa ämnen och minska 
deras spridning. Enligt stadens egen kemikalieplan ska 
upphandlingar och inköp vara fria från PFAS och liknande ämnen, 
men uppföljningen och genomförandet av detta mål anser vi har 
varit otillräckligt. 
  
Våra partier vill se skärpt tillsyn och kontroll av verksamheter som 
riskerar att släppa ut PFAS i miljön, inklusive identifiering av de 
största utsläppskällorna. Vi ser även behovet av skarpare riktlinjer 
och krav vid upphandling av varor och tjänster med tydligt fokus på 
att eliminera PFAS. Det behövs även särskilda satsningar på att rena 
vatten och jord från PFAS, med hjälp av den ny och innovativ 
teknik och i samarbete med forskare och miljöexperter. 
  
Av praktiska skäl och för att kunna hålla information aktuell avser 
förvaltningen placera en stor del av det handfasta innehållet i planen 
utanför det beslutade dokumentet. Det är lätt att förstå de fördelar 
med snabba ändringsprocesser och kortade beslutsvägar som 
förvaltningen eftersträvar men ledtider för politiska beslut finns för 
att möjliggöra granskning och ge legitimitet. Vi vill därför 
understryka vikten av att nämnden alltid är informerad om vad som 
görs i dess namn och att alla beslut eller avvägningar av politisk 
karaktär alltid föredras i nämnden. 
  
Liberalerna och Centerpartiet prioriterar att alla stockholmare ska 
ha rätten till en giftfri miljö, detta är inte bara en fråga om folkhälsa, 
utan också om rättvisa och ansvar. De mest utsatta grupperna, 
såsom barn och kvinnor i barnafödande ålder, påverkas i högre grad 
av dessa ämnen. 
  
Vi uppmanar därför Stockholms stad att höja ambitionen sitt arbete 
för att eliminera PFAS från stadens verksamheter och miljö. 
 
Handlingar i ärendet 
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• JÄRVA 2025/253-2 (Godkänd - R 1) Stockholms stads 
kemikalieplan 2025-2031 

• JÄRVA 2025/253-1.3 Bilaga - Stockholms stads 
kemikalieplan 2025-2031 

• JÄRVA 2025/253-1.2 Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande - 
Stockholms stads kemikalieplan 2025-2031 

• JÄRVA 2025/253-1 Följebrev Stockholms stads 
kemikalieplan 2025-2031 
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§ 34 
Motion om kartläggning och uppsökande verksamhet för 
personer med funktionsnedsättning som varken arbetar 
eller studerar  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2025/385 
JÄRVA 2025/270 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En motion har remitterats till Järva stadsdelsnämnd från 
kommunstyrelsen. Motionen av Johan Kling (C) tar upp att unga 
med funktionsnedsättning ofta hamnar utanför arbete och studier, 
vilket kan leda till isolering och psykisk ohälsa. Vidare menar 
motionären att till skillnad från andra unga saknas en strategi för att 
nå funktionsnedsatta unga som varken arbetar eller studerar 
(FUVAS). Därför föreslås att arbetsmarknadsnämnden tillsammans 
med berörda nämnder kartlägger gruppen, utvecklar en uppsökande 
strategi och utreder stödprogram för entreprenörskap. 
  
Järva stadsdelsförvaltning instämmer om vikten av att 
funktionsnedsatta unga som varken arbetar eller studerar får rätt 
stöd för att öka målgruppens möjligheter att bli självständiga och 
självförsörjande. Det är arbetsmarknadsförvaltningen som har det 
övergripande ansvaret för ska skapa effektiva insatser för att fler 
stockholmare ska hitta ett arbete eller börja studera. Järva 
stadsdelsförvaltning har ett nära samarbete med 
arbetsmarknadsförvaltningen gällande målgruppen. Fokus är på det 
uppsökande och motiverande arbetet. Exempel på samarbete är 
kompetensverkstan, Unga kraft Järva och IWork. Förvaltningen vill 
uppmärksamma att FUVAS är en heterogen målgrupp, vilket kan 
försvåra en kartläggning av målgruppen. En stadsövergripande 
kartläggning och strategi för att söka upp målgruppen och erbjuda 
hjälp via stadens insatser skulle behöva ta hänsyn till såväl 
målgruppens olika behov som stadsdelsförvaltningarnas lokala 
förutsättningar.  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation  
Patrick Amofah (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att motionen bifalles i sin helhet. 
2. Att därutöver anföra följande 

  
Centerpartiet tackar stadsdelsförvaltningen för svaret på motionen 
om att utveckla en kartläggning och strategi för personer med 
funktionsnedsättning som varken arbetar eller studerar (FUVAS). 
Det är positivt att frågan uppmärksammas, men vi anser att det 
krävs tydligare och mer kraftfulla åtgärder för att möta de behov 
som finns. Det handlar om människor som står långt från 
arbetsmarknaden, som riskerar social isolering och psykisk ohälsa – 
och som alltför ofta faller mellan stolarna i det offentliga 
stödsystemet. 
Staden har ett ansvar att säkerställa att alla medborgare ges 
likvärdiga förutsättningar till deltagande i samhällslivet. Därför 
menar Centerpartiet att motionens förslag bör genomföras i sin 
helhet. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/270-2 (Godkänd - R 2) Motion om 
kartläggning och strategi för personer med 
funktionsnedsättning som varken arbetar eller studerar 
(FUVAS) 

• JÄRVA 2025/270-1.1 Motion om kartläggning och 
uppsökande verksamhet för personer med 
funktionsnedsättning som varken arbetar eller studerar 

• JÄRVA 2025/270-1 Följebrev Motion om kartläggning och 
uppsökande verksamhet för personer med 
funktionsnedsättning som varken eller studerar 
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§ 35 
Motion om att flytta sportlovet tidigare  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2025/384 
JÄRVA 2025/283 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En remiss har inkommit till nämnden angående en motion från 
Svante Linusson (C) med förslag om att utreda en tidigareläggning 
av sportlovet i Stockholm stad. Traditionellt sprids 
sportlovsveckorna över Sveriges kommuner och infaller från vecka 
7–10. Stockholm stads har sportlov vecka 9. Motionären anser att 
klimatförändringar, med stigande temperaturer och minskad chans 
till snö vecka 9, påkallar en anpassning. Genom att tidigarelägga 
sportlovet till vecka 6 skulle barns möjligheter till vinterlek i 
Stockholm öka markant. Motionären anser vidare att en samordning 
av sportlovsveckan med omkringliggande kommuner är önskvärd 
men inte nödvändig. 
  
Förvaltningen är tveksam till förslaget att flytta sportlovet. En 
försvårande omständighet att genomföra förslaget är att kommuners 
verksamheter (såsom skolan) och en stor del av företagares, 
föreningars och förvaltningars planering bygger på de traditionella 
tiderna för sportlov. Förslaget berör således flera av landets övriga 
kommuner och företag, utöver de i Stockholms län. 
  
Förvaltningen instämmer i att barn har ett stort behov av rörelse och 
sportlovet blev ett extra tillfälle att vara ute i den härliga vintern. 
Likaså delar förvaltningen bilden av att en majoritet av skolbarnen 
är kvar i staden under sportlovet och att det kan påverka att många 
inte får en vintervecka med pulka, skridskoåkning, skidåkning och 
vinterlek på sportlovet. Förvaltningen erbjuder därför årligen 
uteaktiviteter för barn och unga i Järva under sportlovet. Under 
sportlovet 2025 genomfördes exempelvis skidresor till Romme och 
parklekarna anordnar flera utomhusaktiviteter, inklusive det 
uppskattade "Vasalöpet". 
  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation  
Patrick Amofah (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att motionen bifalles i sin helhet. 
2. Att kommunstyrelsen ges i uppdrag att, i samråd med 

utbildningsnämnden, utreda möjligheten att tidigarelägga 
sportlovet för att öka skolbarnens chanser till vinterlek och 
rörelse i snö. 

3. Att därutöver anföra följande 
  
Centerpartiet tackar stadsdelsförvaltningen för sitt svar på motionen 
om att tidigarelägga sportlovet. Däremot anser vi att svaret är väl 
inlåst i att sportlovet och dess veckor är huggna i sten. Därför anser 
vi att Stockholms stad bör seriöst utreda frågan för att vända på 
varje sten och undersöka konkreta effekter.  
  
Klimatförändringarna påverkar redan idag barns möjligheter till 
vinterlek, särskilt i Stockholmsregionen. Sportlovets ursprungliga 
syfte – att ge barn utrymme för rörelse och rekreation i vintermiljö – 
riskerar att gå förlorat när sportlovet infaller allt senare i en tid då 
snö och minusgrader blir alltmer sällsynta under slutet av februari. 
Statistik från SMHI och Miljöbarometern visar tydligt att 
sannolikheten för snö i slutet av februari har minskat kraftigt, 
medan chansen till vinterväder i början av februari fortsatt är 
betydligt större. Detta får särskilt betydelse för de barn som inte har 
möjlighet att resa bort under lovet, utan tillbringar sin lediga vecka i 
staden. Något som kan vara realiteten för flera familjer i Järva. 
  
Att tidigarelägga sportlovet kan därför vara ett konkret och 
verkningsfullt sätt att stärka barnens hälsa och välbefinnande samt 
möjligheten till fysisk aktivitet och utelek – något som i sin tur 
också stärker likvärdigheten mellan barn i olika livssituationer. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/283-2 (Godkänd - R 2) Remiss om motion att 
tidigarelägga sportlovet 

• JÄRVA 2025/283-1.1 Motion om att flytta sportlovet 
tidigare 
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• JÄRVA 2025/283-1 Följebrev Motion om att flytta 
sportlovet tidigare 
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§ 36 
Riktlinjer för ansökan och placering i förskola och 
pedagogisk omsorg i Stockholms stad  

Svar på remiss från Kommunstyrelsen, Dnr KS 2025/482 
JÄRVA 2025/308 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens beslut och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förskolenämnden har tagit fram ett förslag till reviderade riktlinjer 
för ansökan och placering i förskola och pedagogisk omsorg i 
Stockholms stad. Förslaget har skickats på remiss av 
kommunstyrelsen och bygger på förändrade förutsättningar, bland 
annat ny lagstiftning och behovet av ökad likvärdighet. De nya 
riktlinjerna ska ersätta tidigare regler från 2019 och tydliggör syfte, 
omfattning och juridisk status för olika bestämmelser. Förändringar 
har bland annat gjorts för att anpassa till lagändringar från 1 juli 
2023, som rör uppsökande arbete samt förskoleplats med nationella 
minoritetsspråk. 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till att riktlinjerna uppdaterats och 
bedömer att förslagen bidrar till ökad rättssäkerhet och likvärdighet. 
Förvaltningen välkomnar tydligheten kring bosättning, 
urvalskriterier och uppsökande arbete, men lyfter behov av 
förtydliganden i flera avsnitt, bland annat kring barn i behov av 
särskilt stöd, barns rätt till plats vid arbetslöshet samt handläggning 
av ändrad vistelsetid. Förvaltningen föreslår också att svarstiden för 
erbjudande om plats fastställs till fem arbetsdagar i stället för sju, 
för att underlätta en effektiv hantering. 
  
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens beslut och överlämnar det till kommunstyrelsen som 
svar på remissen. 
 

Förslag till beslut om återremittering 
Ghazal Saberian (SD) föreslog att nämnden skulle återremittera 
ärendet. 
  
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Nämnden beslutade att avgöra ärendet idag. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 

  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) och Patrick Amofah (C) lade fram ett 
förslag och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

  

Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) reserverar sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att stadsdelsnämnden uttalar att formuleringen om att barn 

som vistas i Sverige utan tillstånd har rätt till plats i 
förskolan i Riktlinjer för ansökan och placering i förskola 
och pedagogisk omsorg i Stockholms stad ska tas bort 

3. Att stadsdelsnämnden uttalar att förslaget om att fristående 
förskolor inte längre ska tillhandahålla garantiplatser i 
Riktlinjer för ansökan och placering i förskola och 
pedagogisk omsorg i Stockholms stad ska tas bort 

4. Samt därutöver anföra 
  
I dag bor ett okänt antal människor i Sverige utan tillstånd, men 
uppskattningsvis är det drygt 100 000 personer. Att 
Socialdemokraterna tillsammans med sina samarbetspartier skapar 
incitament för att hålla sig kvar i Sverige är mycket olyckligt. Det 
här förslaget till riktlinjer skadar försöken att komma till bukt med 
skuggsamhället, men ytterst skadar det barnet och familjen. 
  
Föräldrar som befinner sig i Sverige utan tillstånd att vistas här har 
mycket svårt att ge sina barn den uppväxt de förtjänar. Föräldrarna 
kan inte få arbetstillstånd och utanförskapet riskerar att bli 
långvarigt. Utan att kunna arbeta i den lagliga ekonomin och utan 
möjlighet att planera för en långsiktig vistelse i Sverige befinner 
hela familjen sig i en mycket utsatt situation. 

Sida 43 (58)



 
 
 

 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2025 
 

2025-06-12 

  
Sverige behöver vara tydliga med att personer som inte har rätt att 
vistas i Sverige ska lämna landet. Att skicka dubbla signaler, dvs att 
erbjuda barn till papperslösa rätt att gå i förskolan i Stockholm 
urholkar svensk migrationspolitik och skadar möjligheterna för 
samhället att arbeta emot uppkomsten av parallellsamhällen och 
segregation. 
  
Stockholms stad måste bidra till att minska incitamenten för att 
stanna i Sverige utan tillstånd, inte göra tvärt om. 
  
Att den styrande majoriteten sätter ideologi före barnfamiljers bästa 
är tydligt. Socialdemokraterna och dess samarbetspartier vill ta bort 
248 fristående verksamheter från systemet som tillhandahåller 
garantiplatser. Att förbjuda fristående aktörer från att bidra skulle 
allvarligt försämra möjligheten för stockholmsföräldrar att få ihop 
livspusslet. Det vänder vi oss emot. 
  

Reservation 2 
Ghazal Saberian (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att återremittera ärendet. 
2. Att i andra hand avslå förvaltningens förslag till beslut. 
3. Därutöver anföra följande: 

  
Sverigedemokraterna vill återremittera ärendet med anledning av 
det föreslagna tillägget att endast kommunala förskolor ska erbjuda 
garantiplats. Enligt förvaltningens egen konsekvensanalys innebär 
detta förslag en tydlig risk för mindre hållbara placeringar, särskilt i 
bostadsområden där det finns få kommunala förskoleplatser. 
  
Det framgår att barn kan komma att erbjudas plats längre bort från 
hemmet, vilket i förlängningen kan leda till byte av förskola – och 
därmed ny inskolning, ny personal och en ny barngrupp. Detta 
rimmar illa med barns behov av trygghet, stabilitet och kontinuitet 
under de tidiga åren. En sådan utveckling riskerar, enligt 
förvaltningens bedömning, att stå i strid med principen om barnets 
bästa. 
  
Sverigedemokraterna menar att detta endast är ännu ett försök från 
vänstermajoriteten att, av ideologiska skäl och utan hänsyn till 
barnens bästa, försvåra för fristående aktörer att verka på lika 
villkor. I praktiken innebär det en nedmontering av valfriheten för 
vårdnadshavare, samtidigt som barns behov riskerar att hamna i 
skymundan. 
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Det är dessutom högst anmärkningsvärt att riktlinjerna föreslår att 
personer som saknar laglig rätt att vistas i landet ska erbjudas 
förskoleverksamhet i Stockholm på samma villkor som övriga – en 
formulering som helt bör strykas. 
  
Mot denna bakgrund anser Sverigedemokraterna att förslaget måste 
ses över. Konsekvenserna för barnens trygghet och förutsättningar 
till en god start i förskolan är så pass allvarliga att ärendet bör 
återremitteras för vidare beredning, med särskilt fokus på att 
säkerställa att alla barns behov tillgodoses – oavsett huvudman för 
verksamheten. 
  

Reservation 3 
Åsa Nilsson Söderström (L) och Patrick Amofah (C) reserverar sig 
mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att den föreslagna ändringen om att enbart erbjuda 

garantiplats på kommunala förskolor stryks, innan staden 
antar nya riktlinjer för ansökan och placering i förskola och 
pedagogisk omsorg. 

3.  Att därutöver anföra 
  

Av ärendet framgår att riktlinjerna för ansökan och placering i 
förskola i Stockholms stad nu föreslås ändras. En av de största 
förändringarna är att garantiplatser enbart ska erbjudas i kommunala 
förskolor, vilket innebär att fristående förskolor utesluts från 
garantisystemet. 
  
Vi ser med stor oro på det förslag som nu ligger på bordet. Det 
riskerar att utesluta cirka en tredjedel av förskolorna som alternativ 
för föräldrar vid en placering, vilket kraftigt begränsar möjligheten 
att välja en förskola som passar barnets behov och familjens 
önskemål. 
  
För många familjer innebär detta att de tvingas acceptera en 
placering på en förskola som de egentligen inte vill ha – kanske för 
att den ligger för långt bort eller inte motsvarar deras krav. 
Konsekvensen blir en ökad risk för att barnen måste byta förskola 
längre fram, vilket skapar otrygghet både för barnet och föräldrarna. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/308-2 (Godkänd - R 2) Riktlinjer för ansökan 
och placering i förskola och pedagogisk omsorg i 
Stockholms Stad 

• JÄRVA 2025/308-1.2 Bilaga - Riktlinjer för ansökan och 
placering i förskola och pedagogisk omsorg i Stockholms 
stad 
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• JÄRVA 2025/308-1.1 Förskoleförvaltningens 
tjänsteutlåtande - Riktlinjer för ansökan och placering i 
förskola och pedagogisk omsorg i Stockholms stad 

• JÄRVA 2025/308-1 Följebrev Riktlinjer för ansökan och 
placering i förskola och pedagogisk omsorg i Stockholms 
stad 

• JÄRVA 2025/308-1.3 Bilaga - Regler för intagning och plats 
i förskola och pedagogisk omsorg i Stockholm stad. 
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§ 37 
Förskoleundersökningen 2025  

Anmälan av förskoleundersökningen Järva kommunala 
förskolor 2025 
JÄRVA 2025/456 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att lägga Stockholms stad 
förskoleundersökning 2025 till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
På uppdrag av Stockholms stad genomför Origo Group årligen en 
kvalitetsmätning i stadens förskolor. Undersökningen är en 
totalundersökning och riktar sig till vårdnadshavare med barn i 
förskola eller familjedaghem inom Stockholms stad, både i 
kommunal och enskild regi. 
  
Årets förskoleundersökning genomfördes under veckorna 8–12 och 
resultatet publicerades under vecka 17. Svarsfrekvensen för de 
kommunala förskolorna i Järva ligger på 68 procent. För stadens 
kommunala förskolor totalt var svarsfrekvensen 70 procent. 
  
Järvas kommunala förskolor visar en marginell förbättring 2025 
jämfört med 2024. Störst ökning, med två procentenheter, ses 
inom samverkan med hemmet, normer och värden samt utveckling 
och lärande. Helhetsomdömet ligger kvar på 88 procent, i linje med 
föregående år och något under stadens genomsnitt på 90 procent. 
  
En fördjupad analys av resultaten kommer att genomföras inom 
respektive förskoleområde som underlag för det fortsatta 
utvecklingsarbetet. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
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Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Vi ser positivt på att Järvas kommunala förskolor visar en försiktig 
förbättring jämfört med 2024, men noterar samtidigt att stadsdelen 
fortsatt ligger under stadens genomsnitt på samtliga mätområden. 
Mest anmärkningsvärt är området Kost, rörelse och hälsa, där Järva 
ligger hela 9 procentenheter under snittet. 
  
Samtidigt ser vi att flera av de frågor som lyfts i Förskolerapporten 
2024 bekräftas av årets undersökning. Bland annat: 

• Låg kännedom bland vårdnadshavare kring aktiviteter 
kopplade till kost och rörelse. 

• Ett fortsatt behov av att arbeta med trygghet och språkstöd 
för barnen – även om omdömena inom dessa områden nu 
ligger närmare stadens snitt. 

• Högre andel "vet ej"-svar i Järva än i staden i övrigt, vilket 
kan indikera brister i kommunikation mellan förskolan och 
hemmen. 
  

För oss moderater är det tydligt att kvalitet måste gå före kvantitet. 
Vi vill därför: 

• Skärpa uppföljningen av förskolans kvalitet, även inom 
stadsdelsnämnden. 

• Införa språktest vid rekrytering av förskolepersonal. 
• Se till att allas rätt till en trygg och likvärdig förskola värnas, 

oavsett stadsdel. 
• Prioritera resurser till insatser som verkligen gör skillnad för 

barnens utveckling – exempelvis genom fysiska utemiljöer, 
språkstöd och samverkan med vårdnadshavare. 
  

Vi vill också understryka vikten av att så många vårdnadshavare 
som möjligt besvarar undersökningen. Årets resultat visar att 
svarsfrekvensen i Järva varierar kraftigt – från 46 % i Rinkeby till 
84 % i Kista. Detta påverkar resultatens tillförlitlighet. I områden 
med låg svarsfrekvens riskerar enstaka synpunkter att väga 
oproportionerligt tungt, medan tysta majoriteter förblir ohörda. För 
att kunna fatta välgrundade beslut om riktade insatser och 
förbättringar krävs därför ett brett deltagande. Vi uppmanar därför 
förvaltningen att arbeta mer systematiskt med att öka föräldrars 
delaktighet, särskilt i de delar av staden där svarsfrekvensen är låg. 
  
Vi vill även lyfta vikten av att ta tillvara de öppna svar som lämnas i 
undersökningen. Dessa ger en unik möjlighet att fånga nyanserade 
upplevelser, konkreta förbättringsförslag och ibland även 
varningssignaler. Vi vill säkerställa att dessa svar verkligen når 
fram till de som leder verksamheterna och används aktivt i 
uppföljning och utvecklingsarbete – både på enhetsnivå och i 
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stadsdelens övergripande kvalitetsarbete. 
  
Alla barn i Stockholm har rätt till en trygg, lärorik och likvärdig 
förskola – och det förutsätter att vi som stad både lyssnar och 
agerar. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/456-3 (Godkänd - R 1) 
Förskoleundersökningen 2025 

• JÄRVA 2025/456-1 Bilaga 1 - Förskoleundersökning 2025, 
Stadens kommunala förskolor 

• JÄRVA 2025/456-2 Bilaga 2 - Förskoleundersökning 2025, 
Järva kommunala förskolor 
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§ 38 
Anmälan till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) av ej 
verkställda beslut enligt SoL och LSS kvartal 1 2025.  
JÄRVA 2025/163 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner rapportering av ej verkställda 
beslut kvartal 1 2025 och lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lag om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) skyldighet att kvartalsvis 
rapportera gynnande beslut som inte har verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. Skyldigheten gäller även att rapportera 
avbrott i verkställigheten och återrapportera tidigare anmälda 
ärenden fram till dess att besluten är verkställda. Rapportering sker 
till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). Rapportering sker 
även till äldrenämnden, socialnämnden och stadens revisorer. 
  
Förvaltningen rapporterar totalt 20 ej verkställda beslut för kvartal 
1, 2025. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/163-1 (Godkänd - R 1) Anmälan till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) av ej verkställda 
beslut enligt SoL och LSS - kvartal 1 2025 
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§ 39 
Anmälan av delegationsbeslut  
JÄRVA 2025/6 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 

Ärendet 

  

Dnr Beslut Datum Beslutsfattare 
JÄRVA 
2025/422 

Beslut gällande begäran om 
allmän handling 

2025-04-28 Susanna 
Juvas 
Hagbjörk 

JÄRVA 
2025/402 

Beslut gällande begäran om 
allmän handling 

2025-04-28 Susanna 
Juvas 
Hagbjörk 

JÄRVA 
2025/405 

Svar på remiss - Skadeärende 
nära Krällingegränd 

2025-04-29 Sofie 
Östergren 

JÄRVA 
2025/430 

Vidaredelegation av 
beslutanderätt för upphandling av 
avhopparverksamhet 

2025-04-28 Toni 
Mellblom 

JÄRVA 
2025/408 

Svar på remiss - Fiberschakt 
Stormbyvägen 12, Spånga 

2025-04-30 Sofie 
Östergren 

JÄRVA 
2025/439 

Vidaredelegation av 
beslutanderätt för att genomföra 
upphandling av ramavtal för 
Skyddat boende, reserverad 
upphandling till idéburna 
organisationer. 

2025-05-05 Toni 
Mellblom 

JÄRVA 
2025/446 

Svar på remiss - Husbyparken, 
Utomhusgudstjänst  

2025-05-12 Sofie 
Östergren 

JÄRVA 
2025/356 

Svar på remiss - Festival på 
Eggeby gård 

2025-04-14 Erik Borén 

JÄRVA 
2025/463 

Svar på remiss - Järvaveckan 
2025, Spånga IP 

2025-05-15 Sofie 
Östergren 

JÄRVA 
2025/478 

Svar på remiss - 
Teaterföreställningar, Husby gård 

2025-05-15 Sofie 
Östergren 

JÄRVA 
2025/432 

Svar på remiss - Inhägnat 
arbetsområde, Nidarosparken 18, 
Husby 

2025-05-15 Julia 
Bäckströ 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/6-11 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
delegationsbeslut - Juni 
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§ 40 
Protokoll för funktionshinderrådet  
JÄRVA 2025/3 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 5 juni 2025 anmäls. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga protokollet till handlingarna. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 41 
Protokoll för pensionärsrådet  
JÄRVA 2025/2 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 5 juni 2025 anmäls. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga protokollet till handlingarna. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 42 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
maj 2025  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 43 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 

Ärendet 
• Beslut i Socialnämnden 2025-05-20 § 10 – Uppföljning av 

stadens lex Sarah-rapportering år 2024 
• Äldrenämndens beslut - Uppföljning av stadens lex Sarah-

rapportering år 2024 
• Beslut i socialnämnden 2025-05-20 § 9 – Socialtjänstrapport 

2024 
• Beslut i socialnämnden 2025-05-20 § 11 - Rapport över 

arbetet mot felaktiga utbetalningar och bidragsbrott i 
Stockholms stad 2024 

• Kulturnämndens beslut, 2025-04-22 §14, Kvalitetsrapport 
kopplat till Stockholms stads strategi för fritids- och 
ungdomsgårdar 

• Kommunfullmäktiges beslut 2025-05-26 § 21 - Program för 
öppen förskola 

• Kommunfullmäktiges beslut 2025-05-26 § 20 - Stockholms 
stads handlingsplan mot rasism 

• Protokoll från KPR, Kommunstyrelsens pensionärsråd, 
sammanträde den 3 juni 2025 

• Revisionsrapport nr 2/2025 Vård och omsorg vid 
demenssjukdom  

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 44 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att bereda 
inkomna skrivelser. 
 

Inkomna skrivelser 
• Skrivelse från Åsa Nilsson Söderström (L) och Patrick 

Amofah (C) om utvärdering av sammanläggning av Spånga-
Tensta och Rinkeby-Kista stadsdelsnämnder. 

• Skrivelse från Åsa Nilsson Söderström (L) och Patrick 
Amofah (C) om att idrotten får mindre pengar trots ökad 
verksamhet. 

• Skrivelse från Ghazal Saberian (SD) om förutsättningar för 
en lokal äldreombudsman. 

• Skrivelse från Ghazal Saberian (SD) gällande Ärende 19 - 
Idéburet offentligt partnerskap med Folkets Husby 2025-
2028. 
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§ 45 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  
Inga frågor togs upp. 
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